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Ungdomsskolebestyrelsesmøde 

Hvidovre Ungdomsskole 

Tirsdag d. 18. april kl. 17-20 

Bødkerporten 1M.   Lokale: Transithallen 

REFERAT 
 

 

 

Indkaldt:  Sara Benzon, Ole Bested, Kenneth F. Christensen, Silas Fisker, Tania Sheikh Larsen, Per 
Nørregaard, Jacob Poulsen, Mille Kathrine Bøgelund Huusom, Daniel Nuñez (tilstede fra punkt 5), 
Paprika Grønne Sand, Erik Petersen, Melina Katharina Bindner,  
Lasse Johansson (sekretær), Pelle Dahl Skovmøller (protokolfører). 

Gæster: - 

 

Afbud: Kenneth F. Christensen, Paprika Grønne Sand, Melina Katharina Bindner, Mille Kathrine 

Bøgelund Huusom 

  
 

Pkt. Dagsordenpunkt Referat 

1.  Godkendelse af dagsorden. 
 

Dagsorden er godkendt. 
 

2.  Meddelelser fra elevrepræsentanterne. 

 

Orientering v. elevrådsrepræsentanterne. 
  

Eleverne orienterer: 

 

Begge elever har meldt afbud, så punktet udgår. 

3.  Styrelsesvedtægt – fortsat 

opdateringsproces  

Bilag 1: Eksisterende styrelsesvedtægt af 
28/2-17. 
Bilag 2: NY Styrelsesvedtægt version 2 af 
9/3-23. 
(tidligere fremsendt inden og gennemgået 
på bestyrelsesseminar 14/3-23). 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Drøftelse af foretagne ændringer efter 
seneste bestyrelsesmøde 9/2-2023.  
 
Justeringsforslag mhp. endelig version. 
 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Trinvis gennemgang af hele teksten 

på storskærm. Drøftelse hvor der er kommentarer. 

Konklusioner / beslutninger trinvis ved ændringer. 

 

Kapitel 2  

Overskrift tastefejl. 

Konklusion: 

Rettes. 

 

Ang. §4 stk. 5: 

Hvad tænkes der i forhold til suppleant i 

Ungdomsskolebestyrelsen, er det en personligt 

valgt suppleant? De indstillende organer forholder 

sig selv til, om de sender personlige suppleanter 

eller ej. 

Konklusion: 

Ændres ikke. 

 

Ang. §4 stk. 7: 

”Alle medarbejdere kan stemme på alle 

kandidater.” 

Historisk er denne parafrase lavet for at 

medarbejderne kan stemme på repræsentanter for 

alle forskellige personalegrupper på  

Ungdomsskolen. 
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Der er noget forvirrende i sprogbrugen, at alle kan 

stemme på alle kandidater 

 

Måske er man for meget i maskinrummet i forhold 

til linjen, at ”man skal møde frem for at kandidere 

eller stemme”.  

 

Konklusion: 

Passagerne ”Man skal møde frem for at kandidere 

eller stemme” og ”Alle medarbejdere kan stemme 

på alle kandidater” fjernes. 

 

Ang. §6 stk. 2 

Det kan måske være farligt at spørge ind til 

referenten i faglige spørgsmål, hvis referenten ikke 

er forberedt på det. 

Man bør så vidt muligt invitere en fagperson som 

gæst, hvis bestyrelsen ønsker specifik viden om et 

område. 

Konklusion: 

Ændres ikke.  

 

Ang. §6 stk. 3 

Er det vigtigt at vide, hvornår mødet er afsluttet?  

Konklusion: 

Passagen ”og tidspunkt for mødets afslutning” 

fjernes. 

Tastefejl ændres i første linje fra ”en” til ”et”. 

 

Ang. §6 stk. 5 

Det tages til efterretning, at referat erstattes med 

”beslutningsreferat” 

 

Ang. §8 stk. 5 

Konklusion: 

Passagen ”af praktiske årsager” fjernes. 

 

Ang. §10 stk. 1 

Kan man stramme sætningen ”Ungdomsskolens 

elever kan danne et elevråd”? Man bør vel sende 

så stærkt et signal som muligt om, at man gerne 

vil have et aktivt elevråd. Måske skal det være et 

krav i vedtægterne om et elevråd? 

Konklusion: 

Passagen ”Ungdomsskolens elever kan danne et 

elevråd” ændres til ”Ungdomsskolens elever 

danner et elevråd.”  

 

Ang. §10 stk. 4 

Fejl sidste ledsætning. 

Konklusion: 
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Passagen ”at elevrådet kan dannes” ændres til  

”elevrådets arbejde”. 

 

Ang. §10 stk. 7 

Skal vedtægterne laves på ny hvert år?  

Elevrådet præsenteres hvert år for det tidligere års 

vedtægter og tager udgangspunkt i dette i 

udarbejdelsen i de nye vedtægter 

Konklusion: 

Ingen ændringer 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning med 

de trinvist besluttede / konkluderede ændringer, 

som ungdomsskoleinspektøren indføjer i en 

endelig version, som udsendes til bestyrelsen. 

Formanden sender den til Center for Skole og 

Uddannelse mhp. videre proces. 

 

4.  Procedure for referat og 

mødedeltagernes godkendelse 

Bilag 1: Eksisterende styrelsesvedtægt af 
28/2-17. 
Bilag 3: Tre modeller til 
underskriftprocedure referat USK-BEST v 
230418 
 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer: 

 

Bestyrelsen ønskede på mødet 9. februar 2023, at 

ungdomsskoleinspektøren sammen med SKO 

lavede et par udkast til formulering(er) om praksis 

for underskrivelse af mødereferater, som 

bestyrelsen kan vælge mellem. 

 

Indtil nu har praksis været, at de fremmødte 

bestyrelsesmedlemmer har underskrevet på et ark 

under mødet, og ser referatet senere med 

mulighed for indsigelse. Den praksis vil man drøfte 

på et selvstændigt dagsordenpunkt. 

 

Ungdomsskoleinspektøren præsenterer 3 

modeller, den ene model er den hidtidige praksis. 

 

Model 1 med underskrivning på ark uden 

oplæsning af referatet, men med mulighed for at 

gøre indsigelser (som nu). 

 

Model 2 med underskrivning på ark uden 

oplæsning af referatet, hvor alle deltagende skal 

positivt bekræfte deres underskrift pr mail. 

 

Model 3 med oplæsning på mødet og derefter 

underskrivning. 

 

Den valgte modellerne kan evt. derefter føjes ind i 

den kommende ny Styrelsesvedtægts §6.4b 

 

Bemærkninger og drøftelse: 

Hvad skriver man under på, når man skriver under 

ved starten af mødet? Er det på deltagelse eller 
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som godkendelse af referatet på forhånd. Det bør 

afklares, hvad underskriften betyder.  

 

Hvad sker der, hvis der er en indsigelse 

efterfølgende, hvad er praksis eller proceduren 

så? 

 

Bekymring for en model, hvor man skal bekræfte 

via mailsystemer. 

 

Man kan måske nøjes med at læse beslutningerne 

op ved oplæsningsmodellen. Det kunne også 

være oplæsning efter hvert punkt, dette er praksis 

i en bestemt skolebestyrelse. 

 

Der er en dobbeltkonfekt i, at man både står som 

deltager og også underskriver referatet. 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen beslutter model 2 jf bilag 3, 

”Oplæsningsmodellen” som fremtidig procedure 

for referat. 

Bestyrelsen vil på næste møde tage stilling til, om 

denne beslutning skal knæsættes yderligere for 

eksempel i styrelsesvedtægten eller i en 

forretningsorden. 

 

5.  Ungdomsskoleplan - fortsat 

opdateringsproces  

Bilag 4: Eksisterende ungdomsskoleplan 
af 28/2-17 
Bilag 5: NY Ungdomsskoleplan version 2 
af 9/3-23. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Drøftelse af foretagne ændringer efter 
seneste bestyrelsesmøde 9/2-2023. 
 
Justeringsforslag mhp. endelig version. 
 

Ungdomsskoleinspektøren orienterer: 

 

Ungdomsskoleplanen (virksomhedsplan) er 

baseret på Ungdomsskolens opgaver og budget, 

og som ungdomsskoleinspektøren fremlægger for 

bestyrelsen. 

  

Det bemærkes, at ungdomsskoleplanen er en 

beskrivelse af eksisterende forhold.  

 
Trinvis gennemgang af hele teksten  

på storskærm. Drøftelse hvor der er kommentarer. 

Konklusioner / beslutninger trinvis ved ændringer. 

 

Ang. hele teksten 

SKO og andre forkortelser er nu skrevet helt ud 

 

Ang. Organisation 

Der er indskrevet aftaler om lokaliteter og lokaler, 

som ungdomsskolen har adgang til.  

På bestyrelsesseminaret 14/3-23 bekræftede 

juristen, at lokaler mv. bør nævnes i planen, så 

man sikrer stabilitet om ungdomsskolens 

faciliteter. 

Konklusion: 

Ingen ændringer. 
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Ang: Kommende lokalebehov 

Det foreslås at passagen indledes med en ny 

formulering: ”Ungdomsskolen har et stigende 

behov for lokaler for at efterkomme Center for 

Skole og Uddannelses ønsker om udvidelse af U-

klasserne.” Dertil ændring af overskriften fra 

”Kommende lokalebehov” til ”Lokalebehov” 

Konklusion: 

Ændres jf. forslagene. 

 

Ang. Ungdomsskoletilbuddet 

Arbejdsmiljø nævnes før ”den mest rationelle drift.” 

Konklusion: 

Ingen ændringer 

 

Ang. Elevråd på Ungdomsskolen 

Det er tydeliggjort, at det er eleverne der beslutter 

vedtægterne for elevrådsarbejdet. 

Konklusion: 

Ingen ændringer 

 

Ang. Bilag: Oversigt over 

ungdomsskolevirksomheden. 

Det er i forbindelse med Ungdomsskoleplanen, at 

man kan angive hjemmel for de forskellige 

aktiviteter. 

Heltidsundervisning er f.eks. ikke længere hjemlet 

som specialundervisning jf. folkeskoleloven og 

Bekendtgørelse om specialundervisning…. Det er 

en ændring fra tidligere. 

Konklusion: 

Ingen ændringer 

 

Ang. generel korrektur 

Det foreslås at planen skal tjekkes igennem for 

sprogbrug i forhold til brugen af ordet virksomhed, 

og hvorvidt dette ord skal bruges i denne 

sammenhæng eller kan skrives ud. Dette skal 

drøftes med Center for Skole og Uddannelse. 

Det foreslås, at der luges ud i forkortelser i planen 

generelt, så de stemmer overens med 

virkeligheden, og at man bruger de samme ord for 

det samme hele vejen. 

Konklusion: 

Lasse aftaler at læse korrektur og kongruens med 

centret. 

 

Beslutning: 

Bestyrelsen beslutter, at ungdomsskoleplanen 

tilrettes jf. de tilkendegivne konklusioner. 
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6.  Evaluering af bestyrelsesseminar 
afholdt 14. marts 2023 kl. 16-21 på 
Risbjerggaard 
Bilag 6: Ungdomsskolebestyrelsen 
Seminar Risbjerggaard Stikordsnotater 
230314 
 
Opsamling v. formanden og 
ungdomsskoleinspektøren 
 
Tilkendegivelser opsamles. 
 

Opsamling v. formanden og 
ungdomsskoleinspektøren 
 
Der var en god struktur på seminaret i forhold til 
variation i oplæg og drøftelser. 
 
Det var et godt initiativ. Det var godt med eksternt 
input og dilemmaer til indspark på seminaret. 
 
Det blev lidt tungt med fokus på lovgivning. Der er 
erfaringer i bestyrelsen om at tema også fx kan 
handle om strategi, visioner eller målgruppen. 
 
Det er også være godt, hvis sådan et seminar 
også peger ud i hverdagen på skolen, så man 
også drøfter udvikling. 
 

7.  Økonomi 2023. 

Bilag 7: Regnskabsrapport JAN-MAR 
2023 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
orienteringen tages til efterretning. 
 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren: 

 

Spørgsmål til forventede indtægter. Det er blande 

andet fordi der er betalinger, som ligger forskudt i 

forhold til forbrugsåret. Pengene kommer ind 

senere.  

 

I almen bruges der færre penge om foråret og flere 

i efteråret, hvor alle holdene starter op. 

 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

 

8.  Ansættelser og fratrædelser siden 

seneste orientering til bestyrelsen. 

Bilag 8: Oversigt uddeles og indsamles på 

mødet. 

 

Orientering v. Ungdomsskoleinspektøren 

jf. delegation af 20/4-2022. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

orienteringen tages til efterretning. 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren 
 
Det er besluttet at punktet ”Ansættelser og 
fratrædelser” vises fremover digitalt på projektor. 
 

Bestyrelsen tager orienteringen til efterretning. 

9.  Meddelelser med betydning for 
ungdomsskolebestyrelsen. 

 

A: Meddelelser fra formanden. 

 

B: Andre korte meddelelser fra ledelsen. 

Generelt + Almen afdeling + 

dagafdelingen. 

Bilag 9: Invitation til 

budgetorienteringsmøde den 3. maj 2023, 

 

A: Formanden 

• Spareproces i kommunalbestyrelsen. Alle 

områder bliver ramt, også skoleområdet. Der 

er ikke lige nu konkrete besparelser på 

Ungdomsskolen. Der lægges en 

rammebesparelse på ca. 750.000 kr. på det 

samlede skoleområde. 

 

B:Ledelsen 

 

Generelt 

• Invitation til budgetorienteringsmøde 3/5-23 
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Bilag 10: Holmestafet invitation 10. maj kl. 

17! 

 

C: Meddelelser fra medarbejderne. 

 

D. Meddelelser til og fra 

Skolekontaktrådet. 

 

E. Meddelelser til og fra 

Folkeoplysningsudvalget. 

 

F. Meddelelser fra 

bestyrelsesmedlemmerne i øvrigt.  

 

• Invitation til Holmestafet 10. maj kl. 17! Det er 

10. klasse på TEC, der har bygget målporten i 

samarbejde med Lindab. 

• Invitation “På Bornholm må man græde 

overalt” Teater Vestvolden næste skoleår - 7-

10-klasser. 

 

10.klassecentret og U-klasserne 

• Studierejser. Der arbejdes med en model i 

forhold til at tage til udlandet i kommende 

skoleår. 

• Eksamensperiode på vej. 

 

Almen herunder Folkeskolesamarbejdet 

• Børne- og ungdomsråd. Det er ved at blive 

skitseret, hvordan beslutningen kan blive til 

virkelighed 

• EU-projektet Gender Based Violence 

(kønsbaseret vold/mobning) er endeligt formelt 

på plads, og der begynder at komme mere 

indhold i det. 

• Sæsonen er stoppet, og planlægningen af 

næste skoleår er i fuld gang 

 

C: Medarbejderne 

• Der kører prøveforberedende hold i almen 

• Der er også et rejsehold til Paris i Kr. 

Himmelfartsferien 

 

D: SKOK – Skolekontaktrådet. 

• Der har været møde siden sidst som 

omhandlede Hvidovres unge i et præventivt 

perspektiv og hvordan de forskellige 

interessenter kan deltage i det præventive 

arbejde.  

 

E: Folkeoplysningsudvalget  

Erik Petersen orienteret fra Folkeoplysningen  

• Høring vedr. besparelse på foreningsområdet 

(budget 2023).  

• Temamøder i Folkeoplysningsudvalget 2023  

• Fordeling af Engangspuljen 2023  

• Ved næste møde er der fordeling af lokaler 

 

F: Bestyrelsesmedlemmer i øvrigt 

• Det bemærkes, at det er ærgerligt, at der var 

kort frist fra forvaltningen for høringssvar i 

forhold til besparelser i kommunen. 

• Der er erfaring fra Frederiksberg med at samle 

de forskellige ungdomsuddannelser i samråd. 

Der er sat i gang med lignende projekt i 
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Hvidovre Kommune. Der bliver meldt tilbage 

efter indledende research. 

 

10.  Punkt uden elevrepræsentanter 

Orientering v. Ungdomsskoleinspektøren 

 

Orientering v. Ungdomsskoleinspektøren. 

 

11.  Eventuelt. 

 
 

Intet 

 


